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                                                                                          Ilulissat den 12. august  2015. 

 

I henhold til § 37 stk. 1 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut.  

(medlem af inatsisartut, Anthon Frederiksen, Partii Naleraq) 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvor mange kroner bruges der/går tabt i gennemsnittet om året ved spildvarme i 

primært oliedrevet elforsyningsanlæg ? 

2. Hvilke planer har Naalakkersuisut for at opnå bedre udnyttelse af ubenyttet 

spildvarme ? 

3. Hvor meget er Qaanaaq’s veludført ordning ved udnyttelse af elforsyningsanlæggets 

spildvarme værd omregnet til kroner, i gennemsnittet om året ?  

Begrundelse: 

Det er en kendsgerning, at en stor mængde varme ved energidannelse i de fleste oliedrevet 

anlæg, går til spilde og at man tilmed må benytte talrige ressourcer og midler på afkøling.  

Ubenyttet spildvarme, som omtalt, går til spilde i langt de fleste tilfælde og den endda bliver 

smidt ud i det blå ved brug af ekstra ressourcer og midler.  

Fremgangsmåden er utilfredsstillende og det bør der rettes op på. Det er heldigvis ikke alle 

byer med oliedrevet elforsyningsanlæg, der følger samme fremgangsmåde, idet man i 

Qaanaaq’s elforsyningsanlæg, sikkert også som det eneste i hele landet og takket været 

daværende eller værende leders flotte initiativ, nu er begyndt at veludnytte denne type varme 

ved at omdele varmen til boliger og lignende, ved hvilket man utvivlsomt må have sparet 

olieforbrug.    

Vi mener fra Partii Naleraq, at sådanne initiativer bør roses og opbakkes.  

Ligeledes mener vi, at vi bør tilsigte initiativer for indførsel af samme fremgangsmåde, som 

nu anvendes i  Qaanaaq, også i resten af kysten, hvor oliedrevet elforsyningsanlæg benyttes.  

Vi udbeder fra Partii Naleraq svar inden ti arbejdsdage.  
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